
                                                                                                                                             

 

 

 

 

 

 
 

 Warszawa, 16 marca 2020 r. 

KL/107/59/DZS/2020 

 

Pan  

Ireneusz Zyska 

Sekretarz Stanu w Ministerstwie Klimatu 

Pełnomocnik Rządu ds. Odnawialnych Źródeł Energii 

 

 

Szanowny Panie Ministrze, 

W związku z rządowymi pracami nad projektem specustawy o pomocy dla przedsiębiorców 

poszkodowanych epidemią koronawirusa, chciałbym przedstawić propozycję postulatu niezbędnego 

dla branży energetyki słonecznej. 

Obecnie największym problemem dla projektów fotowoltaicznych, które wygrały aukcję jest 

dotrzymanie wymaganych prawem terminów w zakresie realizacji inwestycji i pierwszej produkcji 

energii.  

Na podstawie art. 79 ust. 3 pkt 8 ustawy z dnia 20 lutego 2015 r. o odnawialnych źródłach energii  

(Dz.U. 2020 poz. 261), właściciel instalacji PV jest zobowiązany w terminie 24 miesięcy od dnia 

zamknięcia sesji aukcji do sprzedaży po raz pierwszy w ramach systemu aukcyjnego energii wytworzonej 

w tej instalacji. Odbieram sygnały od deweloperów, że m.in. dostawcy komponentów do ich farm 

fotowoltaicznych, z powodu rozprzestrzeniania się epidemii, powołują się na zawarte w umowach 

klauzule siły wyższej i nie gwarantują dostarczenia zamówionego towaru na czas. Problem potęguje 

dodatkowo fakt, że większość obecnie instalowanych części jest produkowana i dostarczana z Chin.  

W rezultacie wywiązanie się z terminów ustawowych może być niewykonalne, co pociągnie za sobą 

utratę wsparcia. Oznacza to, że wyłonione w ramach aukcji projekty PV nie powstaną z powodu braku 

finansowania. Opóźnienie realizacji inwestycji, czego skutkiem jest niewytworzenie energii po raz 

pierwszy w terminie wskazanym w ustawie, powoduje także, że wytwórca ten nie może przystąpić  

z daną instalacją do aukcji na sprzedaż energii elektrycznej z OZE przed upływem 3 lat, licząc od dnia,  

w którym zobowiązanie stało się wymagalne. Dodatkowo w przypadku, gdy instalacja OZE nie wytworzy 

energii, kaucja wniesiona przy składaniu oferty nie podlega zwrotowi.  



                                                                                                                                             

 

 

 

 

 

 
 

Biorąc powyższe pod uwagę, proponuję wprowadzenie odpowiednich zmian w ustawie o OZE, które 

umożliwiłyby wydłużenie wskazanych terminów: w zakresie realizacji inwestycji i pierwszej produkcji 

energii o 3 miesiące, co skutkowałoby pozostaniem projektów na rynku.  

Liczę na pozytywne odniesienie się Pana do przedstawionego postulatu. 

 

Z poważaniem,  

 

Maciej Witucki 

Prezydent Konfederacji Lewiatan 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Do wiadomości: 

Pani Jadwiga Emilewicz – Minister Rozwoju 


